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Abstract (en)
[origin: WO9303121A1] This invention relates to compositions comprising a major amount of an oil of lubricating viscosity, (A) a metal salt selected
from the group consisting of sulfonates, phenates, carboxylates and mixtures thereof, (B) an aliphatic carboxylic acid or anhydride, or carboxylic acid
containing derivative thereof, wherein the aliphatic group contains at least about 20 carbon atoms and optionally (C) a metal salt of (C) (I) at least
one organic phosphorus acid or a mixture of (C) (I) at least one organic phosphorus acid and (C) (II) at least one carboxylic acid. Also disclosed are
lubricants and functional fluids containing these additives, methods for improving the wet filterability of lubricants and functional fluids, and means for
retaining zinc when zinc-containing compositions are exposed to water.

Abstract (fr)
Compositions comprenant une quantité importante d'une huile à viscosité lubrifiante, (A) un sel métallique choisi dans le groupe comprenant des
sulfonates, des phénates, des carboxylates et des mélanges desdites substances, (B) un acide ou anhydride carboxylique aliphatique, ou un dérivé
de ce dernier contenant de l'acide carboxylique, le groupe aliphatique contenant au moins environ 20 atomes de carbone et éventuellement (C) un
sel métallique (C) (I) d'au moins un acide phosphoreux organique ou un mélange (C) (I) d'au moins un acide phosphoreux organique et (C) (II) d'au
moins un acide carboxylique. Des lubrifiants et des liquides fonctionnels contenant ces additifs, des procédés destinés à améliorer la filtrabilité à
l'état humide des lubrifiants et des liquides fonctionnels, ainsi que des dispositifs destinés à retenir le zinc lorsque des compositions contenant du
zinc sont exposées à l'eau sont également décrits.
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